
 

 

Protokół  Nr XXI/VIII/2020 

z sesji Rady Gminy Ostrówek  odbytej w dniu 30 listopada 2020 r. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 9
00

 i trwała do godz. 13
07

. 

 

W sesji uczestniczyło 15 radnych wg załączonej listy obecności. 

  

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Pan Tomasz Piecak – Wójt Gminy 

2. Pani  Beata Wójcik – Sekretarz Gminy 

3. Pani Małgorzata Karasek – Skarbnik Gminy 

 

Punkt 1. Otwarcie obrad. 

Obrady XXI Sesji VIII kadencji  Rady Gminy Ostrówek otworzył Pan   Kajetan Sidor –                

Przewodniczący Rady Gminy Ostrówek, witając wszystkich uczestniczących w obradach. 

Na podstawie listy obecności  stwierdził, że na stan  15 radnych  w obradach  uczestniczy  

w chwili obecnej 14 radnych   co uprawnia do podejmowania prawomocnych uchwał ( radna 

Ewelina Błaszczak poinformowała, że  w obradach będzie uczestniczyła   ale  z przyczyn 

osobistych trochę się  spóźni). 

Punkt 2. Przyjęcie  proponowanego  porządku  obrad i protokołu z ostatniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy  poinformował, że  proponowany  porządek obrad przesłany 

został  radnym wraz z zawiadomieniami o terminie sesji. Zwracając się do radnych oraz do 

Pana Wójta zapytał, czy  do proponowanego porządku obrad proponują włączenie punktów 

dodatkowych. Pan Tomasz Piecak – Wójt Gminy zgłosił wniosek o  włączenie do porządku 

obrad punktu dodatkowego tj. „Projekt uchwały w sprawie dokonania  zmian w budżecie 

gminy na 2020 rok”. Pan Wójt zaproponował żeby  był to punkt  5 porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy  wniosek poddał pod głosowanie, w wyniku przeprowadzonego 

głosowania radni  powyższy punkt włączyli z porządku obrad. Wykaz imiennego głosowania 

stanowi załącznik do protokołu.  

Następnie przewodniczący rady Gminy zgłosił kolejny wniosek o włączenie do porządku 

obrad punktu dodatkowego tj. „ Rozpatrzenie  pisma Komisarza  Wyborczego w Lublinie 

dotyczącego zbadania czy Wójt Gminy Ostrówek złamał zakaz łączenia funkcji  

z zatrudnieniem w administracji rządowej”. Przewodniczący Rady Gminy zaproponował 

aby był to punkt 15 porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy  wniosek poddał pod głosowanie, w wyniku przeprowadzonego 

głosowania radni  powyższy punkt (15) włączyli do porządku obrad. Wykaz imiennego 

głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Porządek obrad: 

  1.  Otwarcie obrad. 

  2.  Przyjęcie proponowanego porządku obrad i protokołu z ostatniej sesji. 

  3.  Informacja Wójta z pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

  4.  Interpelacje i zapytania radnych. 

  5. Projekt uchwały w sprawie dokonania zmian  w budżecie gminy na 2020 rok. 



  6.  Projekt uchwały w sprawie  obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do 

obliczania podatku rolnego na 2021 r. 
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  7.  Projekt uchwały w sprawie  wprowadzenia zwolnień od podatku rolnego. 

  8. Projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości    

obowiązujących na  terenie gminy Ostrówek. 

  9. Projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości rocznych stawek podatku  od środków    

transportowych na rok 2021. 

 10. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu  współpracy Gminy Ostrówek  

z organizacjami pozarządowymi oraz  podmiotami wymienionymi  w art. 3 ust. 3 ustawy  

z dnia  24 kwietnia 2003 r.  o działalności pożytku  publicznego i o wolontariacie na rok 

2021.  

 11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu przeciwdziałania  przemocy w rodzinie  

i ochrony ofiar przemocy w rodzinie dla gminy Ostrówek na lata 2021-2025. 

 12.  Projekt uchwały w sprawie uchwalenia  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązania     

Problemów Alkoholowych na 2021 rok.  

 13. Informacja  Wójta Gminy Ostrówek oraz Przewodniczącego Rady Gminy Ostrówek  

o składanych oświadczeniach majątkowych.  

 14. Wypracowanie stanowiska w sprawie  złożonych  wniosków  przez radnego Wojciecha 

Borka   dot. zdalnego prowadzenia  obrad sesji oraz posiedzeń komisji Rady Gminy. 

 15. Rozpatrzenie pisma  Komisarza Wyborczego w Lublinie dotyczącego zbadania czy Wójt 

Gminy Ostrówek złamał  zakaz  łączenia funkcji z zatrudnieniem  w administracji 

rządowej.  

16.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

  17.Informacje, oświadczenia, komunikaty, wolne wnioski. 

  18.Zamknięcie obrad. 

   

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy 

znajdował się  do wglądu u pracownika merytorycznego w Urzędzie Gminy, na stronie BIP 

Urzędu, również przed  dzisiejszymi obradami   był wyłożony do wglądu na sali obrad.  

Do protokołu nie zgłoszono żadnych uwag, w związku z powyższym protokół  uważa się za 

przyjęty.  

Punkt 3. Informacja Wójta z pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 

Pan Tomasz Piecak – Wójt Gminy – przedstawił informacje w powyższej sprawie, informacja 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt   4.  Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radni nie złożyli  na piśmie żadnych interpelacji i zapytań. 

 

Radny Wojciech Borek – zwrócił  się do Pana Wójta oraz Przewodniczącego Rady Gminy  

z następującymi zapytaniami: 

- jakie zostały podjęte w obecnej chwili działania zabezpieczające radnych podczas 

uczestnictwa  w obradach przed zakażeniem; 

- czy w Urzędzie Gminy jest powołany z-ca Wójta, kto  podpisuje dokumenty podczas 

nieobecności w pracy Wójta oraz Sekretarza Gminy; 



- ponadto radny mówił o złożonych  przez niego do Przewodniczącego Rady gminy pismach  

przed obradami ostatniej sesji.  
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Punkt 5. Projekt uchwały w sprawie dokonania zmian  w budżecie gminy na 2020 rok. 

Pani Małgorzata Karasek – Skarbnik Gminy – zapoznała radnych z proponowanymi  

zmianami. 

Przewodniczący Komisji: 

Rewizyjnej, 

Skarg, Wniosków i Petycji, 

Finansów, Rozwoju, Spraw Społecznych i Rolnictwa 

Poinformowali, że komisje proponowane zmiany opiniowały pozytywnie.  

Dyskusji w tym  temacie radni nie podjęli.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie imienne, 

podczas głosowania na sali na stan 15 radnych obecnych było 14 radnych. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania imiennego radni podjęli uchwałę w sprawie dokonania zmian 

w budżecie gminy na rok 2020. Wykaz imiennego głosowania wraz z uchwałą stanowią 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 6.  Projekt uchwały w sprawie  obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 

do obliczania podatku rolnego na 2021 r. 

 

Projekt uchwały  dyskutowany był na posiedzeniach komisji gdzie  radni zgodzili się  

z propozycją   Wójta, żeby  cena żyta , którą przyjmuje się do naliczania podatku rolnego  

w 2021 roku pozostała na poziomie  roku obecnego tj. 41 zł za 1dt. 

Dyskusji  radni nie podjęli.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie imienne, 

podczas głosowania na sali na stan 15 radnych obecnych było 14 radnych. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania imiennego radni podjęli uchwałę w sprawie obniżenia średniej 

ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczania podatku rolnego na 2021 r. Wykaz imiennego 

głosowania wraz z uchwałą stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto radni uznali, że nie będą podejmować uchwały  obniżającej  stawki podatku leśnego, 

obowiązywały będą na terenie gminy Ostrówek stawki ogłoszone przez Prezesa GUS. 

 

Punkt 7.  Projekt uchwały w sprawie  wprowadzenia zwolnień od podatku rolnego. 

 

Opinie wszystkich komisji odnośnie projektu uchwały były pozytywne. 

Radni dyskusji nie podjęli. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie imienne, 

podczas głosowania na sali na stan 15 radnych obecnych było 14 radnych. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania imiennego radni podjęli uchwałę w sprawie wprowadzenia 

zwolnień od podatku rolnego. 

Wykaz imiennego głosowania wraz z uchwałą stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt  8. Projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości   obowiązujących na  terenie gminy Ostrówek. 
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Przewodniczący komisji poinformowali, że opinie wypracowane na posiedzeniach odnośnie 

tego projektu uchwały są pozytywne.  

Radni dyskusji nie podjęli. 

  Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie imienne, 

podczas głosowania na sali na stan 15 radnych obecnych było 14 radnych. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania imiennego radni podjęli uchwałę w sprawie  określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości   obowiązujących na  terenie gminy Ostrówek. 

Wykaz imiennego głosowania wraz z uchwałą stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 9. Projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości rocznych stawek podatku  od 

środków   transportowych na rok 2021. 

Dyskusja: 

Radny Wojciech Borek – uważa, że stawki   podatku od środków transportowych powinny 

pozostać na poziomie obecnego roku. 

Pan Tomasz Piecak – Wójt Gminy – odnosząc się do wypowiedzi radnego poinformował, że 

różnica w proponowanych stawkach podatku podyktowana jest wzrostem inflacji i tylko o to  

proponuje się dokonać wzrostu, podobnie jak  w uchwałach podjętych wcześniej.  

Innych dyskusji nie podjęto.  

Opinie przedstawione przez Przewodniczących komisji były pozytywne. 

  Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie imienne, 

podczas głosowania na sali na stan 15 radnych obecnych było 14 radnych. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania imiennego radni podjęli uchwałę w sprawie  określenia 

wysokości rocznych stawek podatku  od środków   transportowych na rok 2021. 

Wykaz imiennego głosowania wraz z uchwałą stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 10.  Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu  współpracy Gminy 

Ostrówek z organizacjami pozarządowymi oraz  podmiotami wymienionymi  w art. 

3 ust. 3 ustawy  z dnia  24 kwietnia 2003 r.  o działalności pożytku  publicznego 

 i o wolontariacie na rok 2021.  

      

Dyskusji  w tym temacie radni nie podjęli. 

Opinie Komisji były pozytywne.  

Opinie przedstawione przez Przewodniczących komisji były pozytywne. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie imienne, 

podczas głosowania na sali na stan 15 radnych obecnych było 14 radnych. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania imiennego radni podjęli uchwałę w sprawie  uchwalenia 

Programu  współpracy Gminy Ostrówek z organizacjami pozarządowymi oraz  podmiotami 

wymienionymi  w art. 3 ust. 3 ustawy  z dnia  24 kwietnia 2003 r.  o działalności pożytku  

publicznego i o wolontariacie na rok 2021.  

  

Wykaz imiennego głosowania wraz z uchwałą stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu przeciwdziałania  przemocy  

w rodzinie i ochrony ofiar przemocy w rodzinie dla gminy Ostrówek na lata 2021-

2025. 



Dyskusji radni  nie podjęli. 

Opinie przedstawione przez Przewodniczących Komisji były pozytywne.  
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Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie imienne, 

podczas głosowania na sali na stan 15 radnych obecnych było 15 radnych. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania imiennego radni podjęli uchwałę w sprawie  przyjęcia 

Programu przeciwdziałania  przemocy w rodzinie i ochrony ofiar przemocy w rodzinie dla 

gminy Ostrówek na lata 2021-2025. 

Wykaz imiennego głosowania wraz z uchwałą stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia  Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązania    Problemów Alkoholowych na 2021 rok.  

 

Radni dyskusji nie podjęli. 

Pan Tomasz Piecak – odnosząc się do pracy Komisji poinformował o pozytywnej opinii 

mieszkańców odnośnie obecnej pracy i funkcjonowania Komisji.  

Opinie przedstawione przez Przewodniczących komisji  odnośnie projektu uchwały były 

pozytywne.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie imienne, 

podczas głosowania na sali na stan 15 radnych obecnych było 15 radnych. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania imiennego radni podjęli uchwałę w sprawie  uchwalenia  

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązania    Problemów Alkoholowych na 2021 rok  

Wykaz imiennego głosowania wraz z uchwałą stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 13.Informacja  Wójta Gminy Ostrówek oraz Przewodniczącego Rady Gminy 

Ostrówek o składanych oświadczeniach majątkowych. 

 

Pan Tomasz Piecak Wójt Gminy Ostrówek oraz Pan Kajetan Sidor – Przewodniczący Rady 

Gminy przedstawili  informacje no składanych oświadczeniach majątkowych. Przedstawione 

informacje stanowią  załączniki do niniejszego protokołu.  

 

Punkt 14. Wypracowanie stanowiska w sprawie  złożonych  wniosków  przez radnego 

Wojciecha Borka dot. zdalnego prowadzenia  obrad sesji oraz posiedzeń komisji Rady 

Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował o wnioskach złożonych przez radnego 

Wojciecha Borka w dniu 27 października 2020 r. bezpośrednio przed obradami sesji. Złożone 

wnioski  zgodnie z obowiązującymi obecnie w Urzędzie procedurami trafiły na 48 godzinna 

kwarantannę. Wniosek pierwszy dotyczył  odroczenia terminu sesji w dniu 27 października 

br., wniosek  ten na obecną chwilę stał się bezprzedmiotowy.  

Wniosek drugi dotyczył organizacji  i prowadzenia zdalnych obrad  sesji oraz posiedzeń  

komisji Rady Gminy. Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych o wyrażenie   

własnych opinii odnośnie  zdalnych obrad sesji i posiedzeń komisji. 

Odnosząc się do tematu głos zabrał Pan Mirosław Pastuszak – pracownik Centrum 

Bezpieczeństwa Informatycznego, firmy która obsługuje Urząd Gminy Ostrówek pod kątem 

informatycznym. W swojej wypowiedzi poinformował, że  od strony technicznej Urząd 

posiada możliwości prowadzenia  obrad zdalnie,  wprowadzenie hybrydowego głosowania 

polegającego na tym, że część radnych uczestniczy  zdalnie a część stacjonarnie, ze względów 

technicznych  jest nie możliwe.   
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Dyskusja radnych: 

W dyskusji udział brali radni : Mateusz Karabela, Zofia Szymona, Maria Komar,  Tadeusz 

Olek, Danuta Karczmarz, Wojciech Borek,  Bożena Gajo Ewelina Błaszczak, Ewa Bejda, 

Jarosław Skubisz. 

Przeważająca większość radnych opowiedziała się za stacjonarnymi obradami. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem do 

wnioskodawcy Radnego Borka czy   podtrzymuje wcześniej złożony wniosek.  

Po otrzymaniu odpowiedzi o podtrzymaniu  wniosku Przewodniczący Rady Gminy wniosek 

radnego Borka o wprowadzeniu obrad zdalnych poddał pod głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania radni zadecydowali większością głosów  

o przeprowadzaniu obrad  sesji oraz posiedzeń komisji na obecnych zasadach tj. stacjonarnie.  

Wykaz  imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Punkt 15. Rozpatrzenie pisma  Komisarza Wyborczego w Lublinie dotyczącego 

zbadania czy Wójt Gminy Ostrówek złamał  zakaz  łączenia funkcji z zatrudnieniem  

w administracji rządowej.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformowała radnych o  otrzymanym piśmie od Komisarza 

Wyborczego w Lublinie, w którym Komisarz  zwraca się z prośbą o zbadanie czy Wójt 

Gminy Ostrówek naruszył zakaz łączenia funkcji wójta z zatrudnieniem w administracji 

rządowej.  

Radna Bożena Gajo – zgłosiła wniosek  o przekazanie  powyższego pisma do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji  celem dokładnej analizy, zbadania i nadania  dalszego biegu.  

Wyjaśnień odnośnie powyższego pisma udzielił Pan Tomasz Piecak – Wójt Gminy oraz Pani 

Beata Wójcik Sekretarz Gminy. 

Radny Wojciech Borek – odnosząc się do tematu powyższego pisma stwierdził, że z jego 

treścią powinni być zapoznani wszyscy radni.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie  wniosek radnej Bożeny Gajo 

dotyczący przekazania pisma do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania radni zadecydowali  o przekazanie pisma Komisji celem 

dalszego nadania biegu. Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Punkt 16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – odnosząc się do zapytania  radnego Borka poinformował, że 

w dobie panującej pandemii  jak wszyscy widzą  zostało wprowadzonych szereg zmian: ze 

względu na ograniczoną ilość osób w posiedzeniach nie zapraszamy sołtysów na obrady,  

radni uczestniczą w obradach w maseczkach, przed wejściem do sali obrad   znajdują się 

płyny do dezynfekcji, sala obrad przed obradami również jest dezynfekowana, wietrzona  

a radni  usadzeni w taki sposób żeby  była zachowana odpowiednia odległość.  

Pan Tomasz Piecak – Wójt Gminy – nawiązując do  zgłoszonych pod jego adresem zapytań 

poinformował, że zgodnie z  zapisami ustawy o samorządzie gminnym prosi radnych  

o zgłaszanie interpelacji i zapytań na piśmie i w takiej formie również radni będą otrzymywali 

odpowiedzi. 
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